
Ik heb tot enige maanden geleden ruim 20 jaar in Dorset, een 
zuidelijke County van Engeland, gewoond. 
Het is voornamelijk een landbouwgebied en eeuwenlang was 
er een zeer rijke hazenstand; de jacht er op werd dan ook 
intensief beoefend (gewoonlijk middels de “keteljacht” 
waarbij een groot aantal hazen kan worden geoogst); voor de 
pot en om de gewassen te beschermen.
Door nu pas begrepen oorzaken verdwenen evenwel vanaf 
ca. 40 jaar geleden vrij plotseling de hazen en de jacht er op 
werd gestaakt.
En dat is het geval tot de dag van vandaag.
Terwijl er dus niet op hazen wordt gejaagd zijn ze in dit 
gebied bijna uitgestorven; je ziet er sporadisch wel eens een 
haas maar dat is een zeldzaamheid.
De ware reden van deze teruggang is dan ook niet de jacht 
geweest; die werd eeuwenlang beoefend zonder merkbare 
invloed op de zeer rijke hazenstand.
Het gebruik van landbouwgif nam evenwel vanaf de jaren 70 
sterk toe en, alhoewel de boeren dit natuurlijk niet graag 
toegeven, het is wel duidelijk dat dat de ware oorzaak is.
Hoe anders is het in het oosten van Engeland; bijvoorbeeld in 
East Anglia waar, net als in grote gebieden van Nederland, 
veel (onbespoten) grasland voor vee te vinden is en de hazen 
welig tieren, terwijl er hier WEL (en zeer intensief) op hazen 
gejaagd wordt – zonder merkbare invloed op de hazenstand.
De aangekondigde maatregelen voor het beperken van de 
jacht op hazen door een paar Nederlandse provincies is dan 
ook, als het om instandhouding van de hazenpopulatie gaat, 
onzinnig.




